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PM 2011: RI (Dnr 001-1545/2011) 

 

 

Månadsuppgifter - snabbt och enkelt (SOU 2011:40) 
Remiss från Finansdepartementet 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Som svar på remissen ”Månadsuppgifter - snabbt och enkelt” (SOU 2011:40) 

hänvisas till vad som sagts i denna promemoria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Finansdepartementet har översänt betänkandet ”Månadsuppgifter – snabbt och en-

kelt” (SOU 2011:40) till Stockholms stad för yttrande. Remissen ska vara besvarad 

senast den 7 november 2011. Bakgrunden till betänkandet är ett uppdrag till Må-

nadsuppgiftsutredningen att ta fram ett förslag om att arbetsgivare med flera ska 

lämna uppgift om lön och skatteavdrag på arbetstagarnivå varje månad till myndighet 

som utredaren finner lämpligt. De uppgifter som myndigheterna inom välfärdsområ-

det har tillgång till idag är bristfälliga och leder till tidsödande handläggning och 

ibland felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. 

Syftet med utredningens förslag om månadsuppgifter är att arbetsgivarnas upp-

giftslämnande till olika myndigheter ska effektiviseras genom att uppgiftslämnandet 

samordnas, att servicen till enskilda utökas, att myndigheternas kontrollmöjligheter 

förbättras och att korrekta inkomstrelaterade ersättningar lämnas från välfärdssyste-

men. 

Enligt nuvarande regler lämnas kontrolluppgift om intäkt i inkomstslaget tjänst en 

gång per år. Utredningens förslag är att den årliga kontrolluppgiften ersätts av en 

månadsvis rapportering. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, servicenämnden och socialnämn-

den.  

Stadsledningskontoret anser att utredningens förslag om en månadsvis och sam-

ordnad inrapportering av uppgifter är positiv. Stadsledningskontoret anser dock att 

även kommunsektorn bör kunna ges samma möjlighet som Försäkringskassan och 

Kronofogdemyndigheten till aktuella inkomstuppgifter och utökat elektroniskt in-

formationsutbyte. 

Servicenämnden anser att införandet av månadsuppgifter är positivt.  

Socialnämnden anser att förslaget om månadsuppgifter är positivt, då det kan 

minska risken för fel vid handläggning av ekonomiskt bistånd och återkrav.  
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Mina synpunkter 

 

Utredningens förslag om en månadsvis och samordnad rapportering av uppgifter är i 

grunden bra. Detta förslag kommer att effektivisera myndigheternas välfärdstjänster 

till medborgarna och därutöver minska kostnaderna – både i form av tid och resurser 

– för Sveriges myndigheter. Förslaget kommer dock avsevärt öka regelbördan för 

framförallt småföretagare som inte har samma administrativa system som större före-

tag utan allt som oftast hanterar detta manuellt. Det är därför angeläget att förslaget 

utformas på ett sådant sätt att regelkrånglet och den administrativa bördan hålls till 

ett minimum, i synnerhet i förhållande till små och medelstora företag. 

I övrigt instämmer jag med stadsledningskontorets och övriga nämnders synpunk-

ter.  

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

Som svar på remissen ”Månadsuppgifter - snabbt och enkelt” (SOU 2011:40) 

hänvisas till vad som sagts i denna promemoria. 

 

Stockholm den 6 oktober 2011 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilaga 

Månadsuppgiftsutredningens betänkande Månadsuppgifter – snabbt och enkelt 

(SOU 2011:40), sammanfattning 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 

 

Bakgrunden till betänkandet är ett uppdrag till Månadsuppgiftsutredningen att ta 

fram ett förslag om att arbetsgivare med flera ska lämna uppgift om lön och skatte-

avdrag på arbetstagarnivå varje månad till myndighet som utredaren finner lämpligt. 

De uppgifter som myndigheterna inom välfärdsområdet har tillgång till idag är brist-

fälliga och leder till tidsödande handläggning och ibland felaktiga utbetalningar från 

välfärdssystemen. 

Syftet med utredningens förslag om månadsuppgifter är att arbetsgivarnas upp-

giftslämnande till olika myndigheter ska effektiviseras genom att uppgiftslämnandet 

samordnas, att servicen till enskilda utökas, att myndigheternas kontrollmöjligheter 

förbättras och att korrekta inkomstrelaterade ersättningar lämnas från välfärdssyste-

men. 

Enligt nuvarande regler lämnas kontrolluppgift om intäkt i inkomstslaget tjänst en 

gång per år. Utredningens förslag är att den årliga kontrolluppgiften ersätts av en 

månadsvis rapportering. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, servicenämnden och socialnämn-

den. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 2 september 2011 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret ställer sig positiv till utredningens förslag om en månadsvis och 

samordnad inrapportering av uppgifter.  

Det är framförallt den ökade säkerheten vid utbetalning från välfärdssystemen, genom att 

alla myndigheter har samma grunduppgifter om individen, som är angelägen.  

Stadsledningskontoret menar dock att även kommunsektorn bör kunna ges samma möj-

lighet som Försäkringskassan och Kronofogdemyndigheten till aktuella inkomstuppgifter 

och utökat elektroniskt informationsutbyte. Detta skulle öka möjlighet att komma till rätta 

med problemet att ekonomiskt bistånd utbetalas med felaktigt belopp. Utredarens tveksam-

het till om detta kan ske utan att strida mot kravet på skydd mot otillbörliga intrång i den 

personliga integriteten bör prövas noga. 

Stockholms stad, som stor arbetsgivare, ser inga hinder att motsvara de krav som de öka-

de leveranserna av uppgifter ställer på organisation och system. 

 

Servicenämnden 

 

Servicenämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 september 2011 att åbero-

pa förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen samt att omedelbart justera 

paragrafen.  

 

Serviceförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 5 september 2011 har i huvud-

sak följande lydelse. 
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Förvaltningen är positivt inställd till införandet av månadsuppgifter. Förslaget innebär en 

effektivisering för de som behöver uppgifterna och för flertalet arbetsgivare som ska lämna 

uppgifterna. Dessutom kommer troligtvis antalet felaktiga utbetalningar att minska.  

Enskilda förslås få tillgång till Skatteverkets inkomstuppgifter genom e-legitimation. Om 

förslaget innebär att e-legitimation är den enda möjligheten att få tillgång till uppgifterna bör 

möjligheten utökas. Den enskilde bör också få tillgång till månadsuppgifterna från Skatte-

verket genom att ringa eller skriva (på samma sätt som för att beställa personbevis). Detta 

för att säkerställa att även de personer som saknar e-legitimation har möjlighet att ta del av 

uppgifterna. Då undviks också risken för att arbetsgivaren får en ökad administration för att 

besvara frågor om lämnad uppgift från de personer som saknar e-legitimation. 

 

Socialnämnden 

 

Socialnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 30 augusti 2011 att hänvisa till 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen samt att överlämna ärendet till 

kommunstyrelsen.  

 

Socialförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 8 augusti 2011 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om månadsuppgifter då det kan minska ris-

ken för fel vid handläggning av ekonomiskt bistånd och återkrav. 

Som utredningen skriver har socialnämnden redan idag rätt att ta del av uppgifter hos 

skatteverket om enskildas inkomster om dessa uppgifter behövs i ärende som gäller ekono-

miskt bistånd eller återkrav av sådant bistånd. Detta för att socialnämnden ska få veta om 

sökanden har inkomster som gör att han eller hon inte har rätt till ekonomiskt bistånd. 

Då uppgifterna tidigare rapporterats in årsvis har de emellertid ofta varit för gamla för att 

kunna användas på det sätt som är tänkt. Det har gjort det svårare att redan från början ta 

reda på vilka anställningar och inkomster som den sökande har haft - om inte den sökande 

själv lämnat korrekta uppgifter om samliga anställningar.  

Förvaltningen instämmer med utredningen i fråga om att månadsvisa uppgifter från skat-

teverket troligtvis kommer att leda till att socialnämnden i lägre utsträckning kommer att 

behöva kontakta arbetsgivare och andra myndigheter. Uppgifterna blir tillförlitligare och 

behovet av efterhandskontroller och återkravshantering minskar sannolikt, vilket leder till 

mindre administration. Även risken för att felaktiga utbetalningar ska ske minskar. 

Förvaltningen anser att det resonemang som utredningen för gällande sekretess, person-

uppgifter och personlig integritet framstår som rimligt. I utredningen föreslås bl a att sekre-

tessen ska stärkas så att absolut sekretess gäller för uppgifterna även när de tagits ut ur data-

basen 

För att systemet ska komma till nytta i Stockholms stad, krävs emellertid att staden in-

ternt utvecklar välfungerande rutiner. 

 

 

 


